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TJÄNSTEUTLÅTANDE 
Beviljande av ägarlån till Norrvatten AB 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beviljar utbetalning av ägarlån till kommunalförbundet 
Norrvatten om 3 993 000 kronor. 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har beslutat att bevilja kommunalförbundet Norrvatten ägarlån 
upp till 3 200 miljoner kronor i förhållande till Knivsta kommuns ägarandel (för 
närvarande 1,32 procent). Beslutet avser utbetalning i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut. Knivsta kommun har efter detta beslut utbetalt totalt 
4 655 000 kronor i ägarlån. 

Ärendets uppkomst och historik 
Kommunalförbundet Norrvatten gjorde en hemställan till medlemskommunerna den 
14 december 2023 om att införa ägarlån och en utökad låneram. 
Kommunfullmäktige i Knivsta beslutade att bevilja hemställan den 21 mars 2024 §24. 

Rättslig utredning 

Lagstöd  
Kommunallagen möjliggör för kommunerna att medverka i kommunalförbund. 
Kommunalförbundet styrs av en förbundsordning som respektive medlemskommun 
godkänt. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomiska konsekvenser 
En utbetalning om 4 miljoner kronor har en påverkan på kommunens likviditet. 
Kommunen bedöms under året generera ett positiv likviditetsflöde från den löpande 
verksamheten samtidigt som kommunens investeringar förväntas vara fortsatt låga. 
Det ägarlån som kommunen erbjuder kommunalförbundet Norrvatten erhåller 
kommunen en ränteintäkt på.  



Tjänsteutlåtande  Sida 2 (3) 

 
 

 

Barnkonsekvensanalys  
Barnkonsekvensanalys är gjord enligt checklista. 

Konsekvenser om beslutet inte tas 
Om en utbetalning inte godkänns är det ett brott mot det avtal som upprättats 
mellan kommunen och kommunalförbundet. Det skulle även äventyra 
kommunalförbundets möjligheter till att investera i ny vattenkapacitet. 

Samlad bedömning 
Knivsta kommun har sedan tidigare godkänt en utökad låneram och beviljat så 
kallade ägarlån. Beslutet om utbetalning är därför en verkställighet av 
kommunfullmäktiges tidigare beslut.  

Knivsta kommun har beviljat en utökad låneram upp till 3 200 miljoner kronor i 
förhållande till Knivsta kommuns ägarandel (för närvarande 1,32 procent). Knivsta 
kommun har efter detta beslut utbetalt totalt 4 655 000 kronor i ägarlån. 

Förvaltningen har inga invändningar mot utbetalningen, utan ser det som en god 
affär för kommunkoncernen att erbjuda billig finansiering till kommunalförbundet 
som är till gagn för Knivsta kommuns invånare. Dessutom är det likviditet som 
kommunen har till förfogande och erhåller en högre ränteintäkt genom utlåning till 
kommunalförbundet Norrvatten än ränta på bankkontot. 

Underlag för beslut och beslutsexpediering 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2025-02-20 
Ansökan 2025-02-12 

Beslutet skickas till 
Akten  
Ekonomikontoret 

Dan-Erik Pettersson 

Ekonomichef 
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Barnchecklista inför beslut 
Alla under 18 år är att betrakta som barn. 

1. Påverkar beslutet barn? 
 

Ja  Nej   

 

Ärendet har ingen påverkan på barn, det avser en utbetalning av ”ägarlån” till 
kommunalförbundet Norrvatten. 

2. Hur har barns bästa beaktats? 
 

3. Beskriv eventuella intressekonflikter. 
 

4. Barn tillfrågas vid övergripande fleråriga planer/styrdokument. Har 
så skett? 

Ja  

Nej    

Inte aktuellt. Beslutet rör inte en övergripande flerårig plan eller ett flerårigt 
styrdokument.  
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